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Plats och tid KS-salen, 2025-05-14 kl. 08:30-10:45

Ledamöter Beslutande
Theres Sahlström (M)
Johan Ask (S)
Torbjörn Bergman (SP), ej 
§77 på grund av jäv
Christer Winbäck (L), ersätter
Ulrica Johansson (C)

Övriga deltagande Lisa Ivarsson, sekreterare
Johan Rahmberg, 
kommundirektör
Saga Wahlberg, praktikant 
kansliavdelningen
Ramona Nilsson, sektorchef 
SMS
Muriel Beser Hugosson, 
Högskolan i Skövde
Anna Runnemalm, Högskolan i 
Skövde

Sekreterare Lisa Ivarsson Paragrafer §69-80/25, 
/Ordförande Theres Sahlström (M) §82-92/25, §94-99/25

Justerande Johan Ask (S)  

Protokollet är digitalt justerat och har anslagits på kommunens anslagstavla
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KSAU § 69/25
Förvärv av fastighet genom förvärv av bolag, berörande 
Banvakten 2 på Kaplansgatan
KS2025.0257

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 69/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar godkänna att det i kommunkoncernen helägda bolaget Skövde 
Exploatering Eldaren AB, förvärvar det nybildade aktiebolaget Startplattan 199532 
Aktiebolag (org.nr. 559523-8832) under namnändring till Fastighets AB Banvakten 2, vari 
fastigheten Banvakten 2 ska ingå, enligt aktieöverlåtelseavtal. Köpeskillingen uppgår till 17 
miljoner kronor.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Skövde Exploatering Eldaren AB förvärvar det av PNEU AB:s nybildade aktiebolag var i 
fastigheten Banvakten 2 kommer att paketeras.
Fastigheten ingår i stadsutvecklingsprojektet Mariesjö - Skövde Science City. Genom detta 
förvärv tas ytterligare steg för att skapa förutsättningar för kommunen att få rådighet över 
viktiga fastigheter i kvarteret Bromsaren och på så sätt kunna skapa förutsättningar för 
genomförandet av stadsutvecklingsprojektet Mariesjö - Skövde Science City. Finansiering 
sker med lånat kapital.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Fastigheten Banvakten 2 ligger inom området för stadsutvecklingsprojektet Skövde Science 
City. Området kommer att få en nyckelroll när det gäller att förstärka centrum öster om 
järnvägen och bättre länka samman Skövdes stadsdelar. Skövde kommun har genom 
Planprogram för Mariesjö (Godkänt av kommunfullmäktige 2020-09-28 $ 91/20), tagit ett 
samlat grepp över den pågående omvandlingen, med målet att skapa en levande och tät 
stadsmiljö med egen identitet, nya mötesplatser, friare arkitektur och högre hus.
Banvakten 2 ligger på Bangårdsgatan 12 och är 6 755 kvadratmeter. Banvakten 2 utan 
byggnad är värderad till 12 miljoner kronor med värdetidpunkt 2024-09-09. Efter 
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förhandlingar har parterna enats om en bolagsaffär med en köpeskilling om 17 miljoner 
kronor.

Motivering till beslut
Förvärvet är en del i genomförandet av projektet Skövde Science City - Mariesjö.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Förvärv av fastighet genom förvärv av bolag, berörande Banvakten 2 på 
Kaplansgatan 
Aktieöverlåtelseavtal Banvakten 2

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Pneu AB, sanna@wulker.se S
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KSAU § 70/25
Arrendeavtal för energilager, Ryd 15:44
KS2025.0260

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 70/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att för en period om tjugo år upplåta den del om cirka 2 280 
kvadratmeter av fastigheten Skövde Ryd 15:44 till Ingrid Capacity Skövde 1 AB.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Ingrid Capacity i Skövde 1 AB behöver arrendera mark i tjugo år i anslutning till befintlig 
nätstation för att uppföra energilager.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Ingrid Capacity i Skövde 1 AB har kontaktat kommunen med önskan att arrendera mark för 
att uppföra ett energilager.

Bolaget har även varit i kontakt med Skövde Energi om samarbete. Energilagret kommer att 
skapa nyttor för Skövde Energis nät, bland annat genom att jämna ut laster och därigenom 
frigöra kapacitet i nätet.

Skövde Energi äger stationen som ligger mittemot föreslaget område för arrende och mot 
vilket energilagret är tänkt att anslutas. Placeringen, som har gjorts i samarbete med sektor 
samhällsbyggnads mark- och exploateringsenhet, har tagit hänsyn till säkerhetsavstånd till 
Skövde Energis station, dess markkablar och framtida expansionsmöjligheter av stationen, 
samt övriga framtida verksamheter i området.

Ingrid Capacity i Skövde AB avser att bygga en ny anläggning som kräver en utdragen 
tillståndsprocess och investeringar.
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För att tillgodose grundtrygghet under investeringens avskrivningstid önskar bolaget ett 
långvarigt arrendeavtal. Avtalet har härmed upprättats med en tidsfrist om tjugo år, med 
automatisk förlängning om ett år i sänder för att tillgodose bolagets begäran.

Trots upplåtelsetiden om tjugo år ges Bolaget ändå möjlighet att säga upp avtalet under 2025 
i det fall projektet inte kan realiseras.

Avtalets giltighet på grund av den långa fristen underställs härmed kommunstyrelsens 
godkännande.

Motivering av beslut
Eftersom Ingrid Capacity Skövde 1 AB presenterar en lösning för framtida energiförsörjning 
och därmed uppfyller en viktig samhällsfunktion i Skövde kommun föreslås att 
kommunstyrelsen godkänner att upplåta området i tjugo år såsom föreslås i det bifogade 
avtalet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Arrendeavtal för energilager, Ryd 15:44
Bilaga
Karta översikt
Anläggningarrende - Ryd 15_44 - Energilager - Signerad av arrendatorn I
Ansökan om markupplåtelse

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Ingrid Capacity Skövde 1 AB, martin.ivarsson@ingridcapacity.com 
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KSAU § 71/25
Remittering av Plan för bostadsförsörjning i Skövde 
kommun
KS2024.0181

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 71/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att skicka ut förslaget till Plan för bostadsförsörjningen på remiss 
till berörda instanser.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Kommunstyrelsen har gett sektor samhällsbyggnad i uppdrag att ta fram en aktuell plan för 
bostadsförsörjningen i Skövde kommun. Förslaget behöver remitteras till berörda instanser.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Kommunen behöver ta fram en aktuell plan för kommunens bostadsförsörjningsansvar som 
ersätter det boendestrategiska programmet från 2018. Förslaget ska beskriva hur man tar 
ansvar över bostadsförsörjningen. I beredningen av planen ska kommunen ta in synpunkter 
från Länsstyrelsen och andra berörda instanser.
Kommunerna ska ha aktuella riktlinjer för bostadsförsörjningen som ska tas upp till beslut i 
varje mandatperiod. Planen ska vara ett stöd inför beslut om bostadsförsörjning.

Motivering till beslut
Förslaget och dess bilaga redovisar en aktuell bild över bostadsmarknaden i Skövde. 
Förslaget behöver remitteras till berörda instanser för att sedan redigeras inför ett antagande 
i kommunfullmäktige.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Remittering av Plan för bostadsförsörjning i Skövde kommun
Plan för bostadsförsörjning Skövde kommun
Sändlista
JUNI Bostadsmarknadsanalys slutrapport 240904
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 72/25
Beslut om de kommunala bolagens verksamheter 2024
KS2025.0232

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 72/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att samtliga helägda bolag och Science Park Skövde AB, under 
2024, har bedrivit sin verksamhet i enlighet med det kommunala ändamålet och inom ramen 
för de kommunala befogenheterna. 

Beslutet lämnas till kommunfullmäktige för kännedom. 

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
Enligt 6 kap. 9 § kommunallagen ska kommunstyrelsen bedöma och besluta om de hel- och 
delägda kommunala bolagen har bedrivit sin verksamhet enligt det kommunala ändamålet 
och inom ramen för de kommunala befogenheterna. Beslutet omfattar den kommunala 
bolagskoncernen där Skövde Stadshus AB är moderbolag med följande helägda dotterbolag: 
AB Skövdebostäder, Balthazar Science Center AB, Next Skövde Destinationsutveckling 
AB, Skövde Energi AB med dotterbolaget Skövde Energi Elnät AB, Kreativa Hus Skövde 
AB med dotterbolag samt Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB med dotterbolag 
och dotterdotterbolag. Beslutet omfattar vidare det till 49 procent ägda bolaget Science Park 
Skövde AB samt Skövde Billingen AB, det sista direkt ägt av kommunen. 

Bolagens kommunala ändamål framgår av bolagsordning och ägardirektiv. Styrdokumenten 
utgör ramarna för vilken verksamhet bolagen får bedriva. Bolagsstyrningsrapporter för 
verksamhetsåret 2024 har utgjort underlag för årets granskning. I den ska bolagen bland 
annat redogöra för verksamheten, den interna kontrollen samt hur de uppfyllt ägardirektivet 
under året. 

Utifrån underlaget i ärendet har inget annat framkommit än att samtliga bolag har bedrivit 
sin verksamhet inom ramen för de kommunala befogenheterna och enligt det kommunala 
ändamålet för respektive bolag. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Beslut om de kommunala bolagens verksamheter 2024

S
ig

nerat av C
iceron S

end
S

ig
n 20

25
-0

5
-18

 0
9

:5
6

:4
5



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2025-05-14 kl. 08:30 11(67)

Bolagsstyrningsrapport 2024 Next Skövde Destinationsutveckling AB
Bolagsstyrningsrapport 2024 Kreativa Hus Skövde AB
Bolagsstyrningsrapport 2024 Skövde Mark, Exploatering och Utveckling AB
Skovde_Energi_ABs_bolagsstyrningsrapport_2024
Skövde Stadshus AB bolagsstyrningsrapport 2024, beslutad 2025-02-12
Bolagsstyrningsrapport 2024 AB Skövdebostäder
Bolagsstyrningsrapport 2024 Balthazar Science Center
Bolagsstyrningsrapport SPS AB 2024

Skickas till
Skövde Stadshus AB och dess helägda bolag
Science Park Skövde AB 
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KSAU § 73/25
Kommunstyrelsens svar på revisorernas grundläggande 
granskning av styrelse och nämnder 2024
KS2024.0493

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 73/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att anta yttrandet ”Kommunstyrelsens svar på revisorernas 
grundläggande granskning av styrelse och nämnder 2024” som svar på revisorernas årliga 
grundläggande granskning.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
Revisorernas grundläggande granskning av styrelse och nämnder 2024 syftar till att 
översiktligt bedöma om styrelse och nämnder har en tillräcklig struktur för styrning, 
uppföljning och kontroll av verksamheten. Bedömningarna ska hjälpa till att säkerställa att 
nämnder och styrelse lever upp till de mål och beslut som fullmäktige fastställt. 
Revisorernas samlade bedömning är att kommunstyrelsen och granskade nämnder i allt 
väsentligt har förutsättningar för tillräcklig styrning, uppföljning och kontroll av 
verksamheten. Utöver detta lämnar revisorerna tre rekommendationer:

1. Kommunstyrelsen och nämnderna rekommenderas verka för att samtliga mål har 
tillhörande nyckeltal med tydliga målnivåer för aktuellt verksamhetsår inom ramen 
för en planperiod, i syfte att underlätta uppföljningen av målen som helhet.

2. Kommunstyrelsen och nämnderna rekommenderas tillse spårbarhet i beslut om 
åtgärder vid eventuella avvikelser i ekonomi och måluppfyllelse.

3. Kommunstyrelsen rekommenderas överväga att se över riktlinjer för intern kontroll 
vad gäller att skilja på processerna åtgärder och granskningar och att aktiviteter som 
hör till utveckling av verksamheten hanteras på annat sätt än inom ramen för 
internkontrollplan.

Ekonomichefen har utarbetat ett förslag till svar på revisorernas granskning utifrån 
ovanstående rekommendationer. 
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Kommunstyrelsens svar på revisorernas grundläggande granskning av 
styrelse och nämnder 2024
Revisionsrapport - Grundläggande granskning av styrelse och nämnder 2024
Yttrande kommunstyrelsens svar på revisorernas grundläggande granskning av styrelse och 
nämnder 2024

Skickas till
Ekonomichef
Revisionen, revisorerna@skovde.se
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KSAU § 74/25
Svar på Motion om att utveckla Tidan med resten av 
Skövde (SD)
KS2024.0627

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 74/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse att motionen är besvarad.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Motionen anses besvarad mot bakgrund av att Skövde kommun redan arbetar med frågorna. 
Förslag och idéer till utveckling av Tidan finns med i ett antal olika processer och 
dokument. Bland annat så finns motionärens förslag om att upprätta en hållplats på 
stambanan för regionaltrafik med i kommunens inspel till Västra Götalandsregionen om 
utveckling av regionaltrafiken. Andra förslag om satsningar finns med i arbetet med 
yttertätorterna och dessutom driver Skövdebostäder ett projekt med att bygga markbostäder 
med utökad tillgänglighet i området öster om ICA butiken.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Tobias Andersson (SD) föreslår i en motion att Skövde kommun ska genomföra strategiska 
satsningar i Tidans samhälle. Förslaget bygger på vidare på de kvaliteter som framkommit i 
arbetet med yttertätorter och Tidan. Se Tidans gemensamma nulägesbild på Skövde 
hemsida.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om att utveckla Tidan med resten av Skövde (SD)
Motion om att utveckla Tidan med resten av Skövde (SD)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KSAU § 75/25
Svar på Motion om klimatsmart skogsskötsel (MP)
KS2024.0593

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 75/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att anse motionen besvarad.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Peter Sögaard (MP) har lämnat en motion om klimatsmart skogsskötsel med följande 
förslag:

1. Beräkna kommunkoncernens skogskoldioxidlagring.
2. Använda koldioxidinlagringen för att beräkna kommunkoncernens netto-nollutsläpp.
3. Redovisa det monetära värdet av skogens koldioxidinlagring och använda detta 

primärt för att utveckla skötseln av trädbärande marker.
Kolinlagring är en viktig strategi för att minska klimatpåverkan och förbättra markens 
bördighet. Skövde kommun använder skogsprogrammet pc-Skog för att uppskatta 
kolinlagring, men tillförlitligheten i dessa beräkningar är osäker på grund av metodologiska 
begränsningar och variationer i lokala förhållanden. Siffror på skogskoldioxidlagring 
kommer årligen framöver att redovisas i kommunens framtida hållbarhetsredovisningar. 
Kommunens fokus ligger på att minska växthusgasutsläpp, i linje med nationella mål om 
minst 85 procentutsläppsreduktion till 2045 jämfört med 1990. Kolinlagring ses som en 
kompletterande åtgärd, men osäkerheter kring beräkningar och monetärt värde gör det svårt 
att implementera motionens förslag fullt ut. Skövde kommun för en aktiv dialog med 
Länsstyrelsen i Västra Götaland för att få vägledning och stöd i frågor om kolinlagring, och 
följer noga den nationella utvecklingen av metoder, riktlinjer och finansieringsmöjligheter.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Kolinlagring i skog och mark är en viktig del av hållbart skogsbruk och bidrar till Sveriges 
klimatmål om netto-nollutsläpp till 2045. Enligt nationella riktlinjer kan koldioxidupptag i 
skog och mark användas som en kompletterande åtgärd, utöver direkta utsläppsminskningar. 
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Skövde kommuns kommunfullmäktigemål betonar en offensiv hållning i klimatarbetet, där 
kolinlagring är en del, men mer kunskap och standardiserade metoder behövs för 
tillförlitliga beräkningar.

Beräkning av kolinlagring
Skövde kommun använder pc-Skog för att uppskatta kolinlagring i sin produktiva 
skogsmark (2 042 ha). Enligt programmet är 334 839 ton kol bundet i skogen, och baserat på 
gällande skogsbruksplan beräknas 1,85 ton kol bindas per hektar och år, motsvarande 3 778 
ton kol årligen för hela innehavet. Dessa siffror är dock behäftade med osäkerheter, 
eftersom:

• Metodologiska begränsningar: pc-Skog baseras på generella modeller som inte 
alltid tar hänsyn till lokala variationer i markförhållanden, trädarter eller 
skogsskötsel.

• Datakvalitet: Noggrannheten beror på kvaliteten i skogsbruksplanen och 
inventeringsdata, vilket kan variera.

• Klimatvariationer: Faktorer som temperatur och nederbörd påverkar kolinlagring, 
vilket är svårt att modellera exakt på.

• Osäkerheter: Beräkningarna är osäkra och kan variera beroende på 
markförhållanden och klimatförändringar.

Nationella kartprodukter från SLU och Skogsstyrelsen kan användas för att kartlägga 
kolförråd, men dessa är ofta framtagna på regional eller nationell nivå och saknar den 
precision som krävs för kommunspecifika analyser. Detta gör det svårt för Skövde kommun 
att med hög noggrannhet beräkna effekterna av kolinlagring eller använda dessa i netto-
nollberäkningar.

Monetärt värde och utsläppsrätter
Att bedöma det ekonomiska värdet av kolinlagring är komplext. För närvarande är handel 
med negativa utsläpp inte tillåten inom EU:s utsläppshandelssystem, men EU planerar att 
2026 rapportera om hur sådana mekanismer kan inkluderas. Detta skapar osäkerhet kring 
framtida ekonomiska incitament. Vidare finns en risk med klimatkompensation, där företag 
betalar för kolinlagringsåtgärder i kommunens skogar. Sådana arrangemang kan leda till att 
företag undviker egna utsläppsminskningar, vilket motverkar långsiktig hållbarhet. Exempel 
från andra sammanhang visar att klimatkompensation ofta inte lever upp till 
förväntningarna.

Kommunens arbete och nationellt stöd
Skövde kommun fokuserar på att minska utsläpp i enlighet med sina klimatmål och 
nationella riktlinjer. Kolinlagring är en del av detta arbete, men kräver stöd från nationella 
aktörer som Länsstyrelsen, Naturvårdsverket och SLU för att utveckla tillförlitliga metoder. 
Länsstyrelsen i Västra Götaland erbjuder vägledning och förmedlar nationella bidrag för 
projekt inom kolinlagring, men betonar att standardiserade verktyg och riktlinjer fortfarande 
saknas. Nationellt pågår arbete för att förbättra data och kartverktyg, men dessa är ännu inte 
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tillräckligt anpassade för kommunal nivå. Skövde kommun arbetar med återvätning av 
skogsmark vilket binder koldioxid.

Bedömning
Motionens förslag är viktiga, men de nuvarande förutsättningarna gör det svårt att fullt ut 
implementera dem:

1. Beräkning av kolinlagring: Osäkerheter i pc-Skog och andra verktyg begränsar 
tillförlitligheten.

2. Netto-nollberäkningar: Koldioxidinlagring kan inte användas som primär åtgärd 
för att nå netto-noll, då fokus ligger på utsläppsminskningar.

3. Monetärt värde: Framtida utsläppsrätter och ekonomiska modeller är osäkra, och 
klimatkompensation riskerar att motverka hållbarhet.

Sektor samhällsbyggnad anser därför motionen besvarad, men kommer att:
• Fortsätta bevaka nationell och internationell forskning om kolinlagring samt 

inkludera Skövde kommuns årliga kolinlagring i skogen i framtida 
hållbarhetsredovisningar.

• fördjupa dialogen med Länsstyrelsen och andra aktörer för att få bättre 
beräkningsmetoder.

• fortsätta att integrera kolinlagring i kommunens klimatstrategi som en 
kompletterande åtgärd, med fokus på hållbar skogsskötsel.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om klimatsmart skogsskötsel (MP)
Motion om klimatsmart skogsskötsel (MP)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KSAU § 76/25
Svar på Motion om Klimatsmart upphandling (MP)
KS2024.0592

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 76/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att:

- motionärens förslag om att upphandla naturbeteskött för kommunkoncernens 
måltider avslås.

- motionärens förslag om målet att 100 % av måltiderna baseras på naturbeteskött 
senast 2025 avslås.

- motionärens förslag om att beräkna alternativkostnaden för att uppnå samma klimat- 
och miljönytta jämfört med merkostnaden för naturbeteskött anses besvarad.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Peter Sögaard (MP) föreslår att Skövde kommun upphandlar naturbeteskött, med målet att 
100 procent av kommunens måltider baseras på detta senast 2025, samt att en 
kostnadsanalys görs för att jämföra merkostnader med miljönyttan.
Sektor samhällsbyggnad välkomnar motionens intentioner och ser naturbeteskött som en 
viktig del av en hållbar livsmedelsstrategi. Under 2025 kommer sektor samhällsbyggnad, i 
samarbete med sektor service och experter, att analysera möjligheterna att gradvis öka 
andelen naturbeteskött. Analysen kommer att väga ekonomisk och miljömässig hållbarhet 
för att säkerställa ett balanserat och långsiktigt beslut.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Peter Sögaard (MP) föreslår att Skövde kommun:

· Upphandlar naturbeteskött för kommunkoncernens måltider.
· Sätter målet att 100 % av måltiderna baseras på naturbeteskött senast 2025.
· Beräknar alternativkostnaden för att uppnå samma klimat- och miljönytta jämfört 

med merkostnaden för naturbeteskött.
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Sektor samhällsbyggnad stöder motionens intentioner och ser naturbeteskött som en del av 
en hållbar livsmedelsstrategi. Naturbeteskött främjar biologisk mångfald, bidrar till öppna 
landskap och stöder lokala jordbrukare. Det kan också minska klimatpåverkan genom 
kolbindning i betesmarker och minskad foderproduktion.

Forskningen är dock delad gällande klimatpåverkan. Naturbeteskött kan ge högre 
metanutsläpp på grund av djurens längre livstid jämfört med konventionellt nötkött, vilket 
gör det svårt att se som en universell klimatlösning. Att-satser 1 och 2 i motionen avslås.

För att nå kommunens klimatmål krävs en bred strategi där naturbeteskött kompletteras med 
andra klimatsmarta proteinkällor. I Sverige är naturbetesmarker särskilt värdefulla för 
ekosystemet, vilket stärker argumenten för att inkludera naturbeteskött i upphandlingen.

Sektor samhällsbyggnad föreslår en gradvis ökning av naturbeteskött, med hänsyn till 
utmaningar som tillgång, slakterikapacitet och kostnader. Under 2025 kommer en analys, i 
samarbete med experter, att genomföras för att säkerställa ekonomisk och miljömässig 
hållbarhet.

Naturbeteskött i kommunal upphandling
Flera svenska kommuner upphandlar naturbeteskött, men omfattningen varierar och är inte 
fullt dokumenterad nationellt. Naturbeteskött, från djur som betar på artrika marker, är ett 
hållbart val som främjar biologisk mångfald. Enligt Jordbruksverkets SILO-statistik (2023) 
köpte 268 kommuner livsmedel för 7,8 miljarder kronor, med en hög andel svenskt kött. 
SILO specificerar dock inte naturbeteskött, då fokus ligger på ursprung snarare än 
produktionsmetod. Organisationer som MATtanken rapporterar ett växande intresse för 
hållbara livsmedel, och Coops fördubblade försäljning av naturbeteskött 2022 visar på ökad 
efterfrågan. WWF:s Köttguide ger svenskt naturbeteskött högsta betyg, vilket kan inspirera 
fler kommuner.

Utmaningar och möjligheter i Skövde
Skövde kommun köper årligen cirka 7 ton nötkött och färs. En övergång till enbart 
naturbeteskött skulle öka kostnaderna med 450 000–600 000 kronor per år, då naturbeteskött 
är dyrare än konventionellt kött. Upphandlingar styrs av pris, tillgång och lokala 
prioriteringar, vilket gör budgetramarna till en utmaning. En analys av alternativkostnader 
för  samma klimat- och miljönytta har inte genomförts, eftersom detta kräver komplexa 
beräkningar av faktorer som markanvändning och skötselmetoder. Samverkan med experter, 
exempelvis från RISE eller Svenskt Sigill, behövs för att ta fram ett tillförlitligt underlag.

Kommunens måltidsavdelning har redan en stark grund för hållbarhet, med 99 procent 
svenskt kött och klimatsmarta proteinkällor som musslor, tång och tankodlad clarias från 
Gårdsfisk – världens första klimatcertifierade fisk. Utbildning av måltidspersonal i 
klimatsmart matlagning har skapat hållbara menyer och väckt intresse från andra kommuner 
och forskningsinstitut.
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Måltidsorganisationen kan redan idag upphandla naturbeteskött, men med en merkostnad. 
Det saknas specifika politiska mål för naturbeteskött men det saknas också för andra 
produktgrupper som t.ex. landbaserad fisk, vilket ger flexibilitet i upphandlingen.

Skövde kommuns hållbarhetspolicy betonar lärande och flexibilitet, där hållbarhetsarbetet 
ständigt utvärderas och utvecklas. Kommunen har även antagit klimatlöfte 22 inom Klimat 
2030, med målet att offentliga måltider ska ha en klimatpåverkan på högst 0,8 kg CO2e per 
måltid i snitt under minst en månad, eller att livsmedelsinköp ska nå 1,6 kg CO2e per kg 
inköpta livsmedel.

Slutsats
Naturbeteskött är en möjlighet att stärka Skövde kommuns hållbarhetsarbete, men en 
gradvis införsel är mer realistisk än målet om 100 % till 2025. Kommunens befintliga 
hållbarhetsarbete, kombinerat med en noggrann analys under 2025, säkerställer att beslut om 
naturbeteskött fattas på välgrundad basis.

Samverkan
Samråd har genomförts med måltidsorganisationen på sektor service samt med 
upphandlingsenheten.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Motion om Klimatsmart upphandling (MP)
Motion om klimatsmart upphandling (MP)

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Motionären
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KSAU § 77/25
Upplåtelse av mark för anläggningsarrende Skaraborgs 
Läns Sjukhem (SSLS)
KS2025.0256

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 77/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna anläggningsarrende 
enligt bifogat avtal på Motorn 2. Arrendeavgiften ska belasta servicenämnden.

Jäv
Torbjörn Bergman (SP) anmäler jäv och deltar inte i handläggning och beslut i ärendet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Sektor service, fastighetsavdelningen, enhet projektledning har erhållit uppdrag att bygga ut 
befintlig verksamhet på Motorn 2. Skövde kommun behöver därför rådighet över marken på 
Motorn 2. Sektor samhällsbyggnads mark och exploateringsenhet har därför tagit fram ett 
anläggningsarrende för marken, så byggnad kan uppföras på ofri grund.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad. 

Bakgrund
Sektor service, fastighetsavdelningen, enhet projektledning har ett projekt berörande 
utbyggnation av Stiftelsen Skaraborgs Läns Sjukhems fastighet Motorn 2. Arrendet avser 
två ytor för utökningen av antalet platser, kök och teknikutrymme. Det finns i nuläget två 
alternativ för en del av byggnadskroppen, ena delen är i västra delen av fastigheten, den 
andra delen är i östra delen av fastigheten.

Arrendet är endast åtkomst till marken och ger oss rätt att bygga enligt bifogad karta. 
Arrendetiden är 25 år. Avgiften är 57 000 kronor per år och räknas upp med KPI. Vid 
arrendets upphörande är tanken att fastighetsägaren ska inlösa byggnader m.m. eller att 
arrendatorn river byggnaderna. Eventuella andra avgränsningar mellan byggnaderna 
hanteras i hyresavtalet.
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Samtal har förts med Stiftelsen Skaraborgs Läns Sjukhem om möjligheterna för Skövde 
kommun att köpa eller arrendera marken. Stiftelsen har landat i att arrende är det som är 
möjligt.

Motivering till beslut
Skövde kommun behöver rådighet över de delar av Motorn 2 som avses i arrendekontraktet, 
så Sektor service, fastighetsavdelningen, enhet projektledning kan komma igång med 
byggnationen av utökningen av äldreboende.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Upplåtelse av mark för anläggningsarrende Skaraborgs Läns Sjukhem 
(SSLS)
Bilaga 1. Karta
Avtal anläggningsarrende

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Sektor service
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KSAU § 78/25
Försäljning av Kreativa Hus Skövde ABs bolag Skövde 
Eldaren AB innehållande fastigheten Eldaren 1 till AB 
Skövdebostäder
KS2025.0258

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 78/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att godkänna att Kreativa Hus 
Skövde AB säljer Skövde Eldaren AB, innehållande fastigheten Eldaren 1, till AB 
Skövdebostäder enligt bifogat utkast till aktieöverlåtelseavtal.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Kreativa Hus Skövde AB har tidigare i Skövde Science City Mariesjö förvärvat Eldaren 1. 
Eldaren 1 ska nu bebyggas av AB Skövdebostäder. Förvärvet av Eldaren 1 från Kreativa 
Hus Skövde AB sker genom aktieöverlåtelse av samtliga aktier i Kreativa Hus Skövde AB:s 
bolag Skövde Eldaren AB.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Fastigheten Eldaren 1 ligger inom området för stadsutvecklingsprojektet Skövde Science 
City. Området kommer att få en nyckelroll när det gäller att förstärka centrum öster om 
järnvägen och bättre länka samman Skövdes stadsdelar. Skövde kommun har genom 
Planprogram för Mariesjö (godkänt av kommunfullmäktige 2020-09-28 § 91/20), tagit ett 
samlat grepp över den pågående omvandlingen, med målet att skapa en levande och tät 
stadsmiljö med egen identitet, nya mötesplatser, friare arkitektur och högre hus.
En ny detaljplan har tagits fram, Detaljplan för Kv. Eldaren m.fl. (1496K-P2024/32), vilken 
tillåter kvarter för skola, bostäder, dagligvaruhandel, idrottshall samt parkeringshus. Syftet 
är därtill att omvandla befintliga gator samt att skapa nya gator och allmänna platser.
Köpeskillingen uppskattas till cirka 15 miljoner kr och baseras på Svefas värdeutlåtande 
avseende Byggrättsvärdering bostäder Skövde Science City Mariesjö som upprättats 2024-
04-04.
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Eldaren 1 ligger vid T-korsningen Bangårdsgatan och Magasingatan och tidigare byggnader 
är rivna.

Motivering till beslut
Förvärvet är en del i genomförandet av projektet Skövde Science City - Mariesjö.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Försäljning av Kreativa Hus Skövde AB's bolag Skövde Eldaren AB 
innehållande fastigheten Eldaren 1 till AB Skövdebostäder
Aktieöverlåtelseavtal Skövde Eldaren AB

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 79/25
Strategisk plan med budget 2026-2028
KS2025.0274

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 79/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att:

1. Anta strategisk plan med budget för åren 2026–2028 för Skövde kommun. 
Dokumentet innehåller de mål och strategier som ska styra verksamheten under 
perioden samt finansiellt mål.

2. Resultat-, kassaflödes- och balansbudget för åren 2026–2028 fastställs. 
Driftbudgeten för år 2026 fastställs med fördelning av anslag per nämnd och 
kommunstyrelse på totalt 4 224,0 miljoner kronor vilket ger ett resultat om 166,5 
miljoner kronor. Anslagen för åren 2027 och 2028 antas som underlag för fortsatt 
planering.

3. För år 2026 fastställa investeringsbudgeten med en nettoutgift på 821,7 miljoner 
kronor samt den taxefinansierade investeringsbudgeten om 151,7 miljoner kronor. 
Exploateringsbudgeten för år 2026 fastställs med en inkomst på 114,4 miljoner 
kronor och en utgift om 166,6 miljoner kronor, det vill säga en nettoutgift om -52,1 
miljoner kronor. Investerings- och exploateringsplanen för åren 2027 och 2028 antas 
som underlag för fortsatt planering. Kommunstyrelsen ges rätt att besluta om 
prioriteringar av investeringar inom totalramen för perioden samt att löpande 
återrapportera besluten till kommunfullmäktige. 

4. Utdebitering år 2026 fastställs till 21:61 per skattekrona. 

5. Kommunstyrelsen har under år 2026 rätt att nyupplåna, dvs öka kommunens skulder, 
med totalt 1 000 miljoner kronor. Kommunkoncernens totala låneskuld får därmed 
utvecklas till maximalt 7 000 miljoner kronor under 2026. Denna upplåningsram 
avser finansieringsbehovet för hela kommunkoncernen under förutsättning att 
samtliga investeringar i budget 2025 och 2026 genomförs i tid. 

S
ig

nerat av C
iceron S

end
S

ig
n 20

25
-0

5
-18

 0
9

:5
6

:4
5



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2025-05-14 kl. 08:30 27(67)

6. Kommunstyrelsen och nämnderna får i uppdrag att ta fram internbudget och 
verksamhetsplan för år 2026 utifrån anslag och de politiska mål och ambitioner som 
beskrivs i den strategiska planen. Nämndernas verksamhetsplaner ska beslutas senast 
1 december och överlämnas till kommunstyrelsen i januari 2026. Därefter anmäls 
nämndernas verksamhetsplaner till kommunfullmäktige.

7. Ombudgetering av investeringsprojekt ska beslutas av kommunfullmäktige senast i 
mars 2026.

8. Internräntan för 2026 fastställs till 1,75%.

9. Ekonomichefen har rätt att fördela ut centralt budgeterade medel för pris- och 
löneindex, och personalvårdsomkostnader 2026 efter beredning av 
kommundirektörens ledningsgrupp (KDLG), kommunstyrelsens arbetsutskott 
(KSAU) samt kommunstyrelsens arbetsgivarutskott (KSAG) vid personalrelaterade 
ärenden. 

10. Ekonomichefen har rätt att omfördela budgeterade medel för 
demografiförändringar enligt resursfördelningsmodellen. 

11. Uppdrag till kommundirektören: 

a) Kommundirektören får i uppdrag att se över organisationen avseende kommunens 
biblioteksverksamheter. Idag återfinns biblioteksverksamhet både inom Barn och 
utbildningsnämnden samt kultur och fritidsnämnden. Översynen ska visa på för och 
nackdelar med att organisera biblioteksverksamheten inom samma nämnd eller som 
idag under två nämnder.

b) Kommundirektören får i uppdrag att utreda framtida långsiktig användning och 
nyttjande av fastigheten Tor 2, även känd som "Rosa huset". Utredningen ska 
innehålla olika alternativa lösningar samt för- och nackdelar med de olika förslagen.

c) Kommundirektören får i uppdrag att utreda förutsättningar för, samt ta fram 
förslag på hur en tätortspeng kan införas. Uppdraget omfattar framtagande av metod 
för att säkerställa att medel används för rätt ändamål.

Yrkanden
Johan Ask (S) yrkar på bifall till förvaltningens förslag med ändringen att uppdragen under 
punkt 11 ges till kommundirektör istället för kommunstyrelsen.
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Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns två förslag till beslut och konstaterar att 
kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt Johan Ask (S) yrkande.

Bakgrund
Enligt kommunallagen 11 kap. 10 § ska budgeten fastställas av fullmäktige före november 
månads utgång. Strategisk plan med budget för åren 2025–2027 har utarbetats i enlighet 
med kommunens årshjul. Med utgångspunkt från kommunens vision, prioriterade mål och 
sitt grunduppdrag fastställs i verksamhetsplanen den egna nämndens prioriterade mål och 
internbudget.

Budgetunderlaget är baserat på skatte- och bidragsprognosen enligt cirkulär 25:21 som
släpptes den 29 april 2025. I budgeten 2026 ingår förväntad värdeöverföring från AB 
Skövdebostäder med 30 mnkr med hänvisning till 5§ p1 i lagen om allmännyttiga 
kommunala bostadsaktiebolag samt förväntad utdelning från Skövde Energi AB med 19 
miljoner kronor.

Den totala låneskulden i beslutspunkt nr 5 bygger på att samtliga planerade investeringar i
kommunkoncernen kommer genomföras 2025 och 2026. Utöver detta tar upplåningsramen
också hänsyn till andra likviditetspåverkande poster som till exempel bolagsförvärv.

Upplåningsramen är likt tidigare år därmed troligtvis en överskattning av det totala behovet.
Skulle vi utgå från en lägre upplåningsram kan det bli svårt att finansiera de projekt som
ingår i strategisk plan med budget 2026–2028 ifall att investeringsprojekten skulle få en
väsentligt högre genomförandegrad.

Revisionens budgetram beslutas i ett eget ärende.

Torbjörn Bergman (SP) och Christer Winbäck (L) deltar i beslutet och har inga yrkande i 
kommunstyrelsens arbetsutskott, men återkommer med egna budgetförslag till 
kommunstyrelsen. 

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Strategisk plan med budget 2026-2028

Skickas till
Kommundirektör
Ekonomichef
Redovisningschef
Samtliga nämnder
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KSAU § 80/25
Antagande av Riktlinjer för markanvisning i Skövde 
kommun
KS2025.0255

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 80/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsens föreslår kommunfullmäktige besluta att:

- anta förslag till Riktlinjer för markanvisning i Skövde kommun.
- upphäva nuvarande riktlinjer för markanvisning, beslutad av kommunfullmäktige 14 

december 2015 §158.

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta att:
- revidera kommunstyrelsens delegationsordning punkt 7.12, 7.13 genom att tiden för 

beslut för markanvisning ändras från sex till tolv månader under förutsättning att 
Riktlinjer för markanvisning i Skövde kommun antas av kommunfullmäktige.

- att revidera kommunstyrelsens delegationsordning punkt 7.14, 7.15 genom att lägga 
till att förlängning av markanvisning får göras en gång, under förutsättning att 
Riktlinjer för markanvisning i Skövde kommun antas av kommunfullmäktige. Punkt 
7.14 gäller för mark- och exploateringsingenjör och punkt 7.15 för enhetschef mark 
och exploatering.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Skövde kommun har äldre riktlinjer som behöver förnyas. Nuvarande riktlinjer för 
markanvisning beslutades av kommunfullmäktige 14 december 2015 §158. Sektor 
samhällsbyggnad har därför tagit fram förslag till nya riktlinjer för markanvisning i Skövde 
kommun.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad. 
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Bakgrund
Befintlig riktlinje för markanvisning är från 2015 och beslutad av kommunfullmäktige. 
Aktualitetsprövning ska ske en gång per mandatperiod, men har inte gjorts sedan dess 
antagande. Sektor samhällsbyggnad har därför arbetat fram förslag till nya riktlinjer för 
markanvisning.

Riktlinjerna för markanvisning i Skövde kommun beskriver hur Skövde kommun 
markanvisar sin mark. Markanvisningen anger under vilka villkor en exploatör har rätt att 
bygga på kommunens mark. Riktlinjerna beskriver vilka typer av anvisning vi kan nyttja oss 
av, hur vi annonserar markanvisningarna, vilka villkor och krav vi ställer på exploatören, 
tidsbegränsningar och principer för markprissättning.

Revidering av delegationsordning
Revidering av delegationsordningen sker för att ge mer tid för exploatörerna i 
markanvisningsprocessen.

Motivering till beslut
Befintliga riktlinjer är inaktuella och behöver förnyas.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Antagande av förslag till Riktlinjer för markanvisning i Skövde kommun
Riktlinjer för markanvisning i Skövde kommun

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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KSAU § 82/25
Revidering av allmänna lokala ordningsföreskrifter
KS2024.0463

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 82/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta att anta reviderade Allmänna lokala 
ordningsföreskrifter för Skövde kommun samt underställa denna till Länsstyrelsen i Västra Götaland 
för överprövning.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Bakgrund
Skövde kommun har allmänna lokala ordningsföreskrifter med stöd av 1 § Förordning (SFS 
1993:1632) med bemyndigande för kommuner och länsstyrelser att meddela lokala 
föreskrifter enligt ordningslag (SFS 1993:1617).

Grundläggande bestämmelser om allmän ordning och säkerhet på offentlig plats finns i 3 
kap. ordningslagen.

Skövde kommuns lokala ordningsföreskrifter innehåller ytterligare bestämmelser om hur 
den allmänna ordningen i Skövde kommun skall upprätthållas.

Anledningen till revidering är tre huvudsakliga områden:
1. Tillägg genom § 12 a, som innebär att ett förbud mot bruk av lustgas (dikväveoxid) i 

berusningssyfte införs för samma områden där det idag är förbjudet att förtära 
alkohol enligt § 12. Bedömningen är att bruk av lustgas på offentlig plats kan 
innebära ordningsstörningar. Lustgasen som används och säljs har sällan annat syfte 
än att berusa sig, så det finns ingen anledning att den förekommer på de platser där vi 
föreslår att begränsa användningen. Förslaget till en ny lag om lustgas förändrar inte 
förutsättningarna för kommunerna att i de lokala ordningsföreskrifterna införa ett 
förbud inom geografiskt avgränsade områden. 

2. En ändring i § 12 av volymprocent samt tillägg av alkoholpreparat för att följa 
gällande alkohollagstiftning.
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3. Att området runt ridhuset Kultomten ska omfattas av förbud utan undantag enligt § 
16 Fyrverkeri och andra pyrotekniska varor. Se kartor på bilaga 1 och 3. 

Kommunfullmäktige beslutade 2025-01-27 §9/25 att återremittera allmänna lokala 
ordningsföreskrifter till Kommunstyrelsen med följande motivering:

1. Se över utpekande av hundbadplatser, enligt tidigare fullmäktigebeslut.
2. Se över beskrivningar i karta, bland annat är NTI gymnasiet utpekat där 

daglig verksamhet är.
3. Se över hänvisningen angående lustgas, där markeringen i kartan gäller 

endast rusdryck, inte rusdryck och lustgas i berusningssyfte,
4. Se över hänvisning till kartbilagor 1-20, är det rätt kartor och antal?
5. Samt eventuellt överväga att medge hundbad och hundrastning i och invid 

Boulognersjön vid vissa tider och årstider.

Tjänstepersonsorganisationen har reviderat dokumentet enligt kommunfullmäktiges 
motivering punkt 1-4.

Synpunkter har inhämtats från sektor samhällsbyggnad kopplat till punkt 5 om hundbad och 
hundrastning i och invid Boulognersjön. Sektor samhällsbyggnad uppger följande:

Boulognersjön är en viktig och uppskattad oas i centrala Skövde, som genom medveten 
kommunal satsning har utvecklats till en trygg, trivsam och attraktiv plats för medborgarna. 
Sjön betraktas som ett bassängbad i offentlig parkmiljö, vilket var en av de avgörande 
motiveringarna när strandskyddet avvecklades. På samma sätt som man inte badar med hund 
i ett vanligt bassängbad bör samma princip gälla för Boulognersjön. Kommunen lägger 
årligen betydande resurser, cirka 1 mnkr, på att upprätthålla god vattenkvalitet då sjön 
används under delar av året. Att tillåta hundbad skulle öka risken för bakterier, parasiter och 
nedsmutsning, vilket kan påverka både badmiljön och vattenkvaliteten negativt.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Revidering av allmänna lokala ordningsföreskrifter 
Beslut Kommunfullmäktige, 2025-01-27, Ärende 9/25, Revidering av allmänna lokala 
ordningsföreskrifter
Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Skövde kommun, förslag daterat 2025-03-10

Skickas till
Länsstyrelsen Västra Götaland
Författningssamlingen
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KSAU § 83/25
Godkännande av årsredovisning 2024 samt beslut om 
ansvarsfrihet Avfall och Återvinning Skaraborg
KS2025.0192

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 83/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna årsredovisningen 2024 för Avfall 
och Återvinning Skaraborg samt ge direktionen och dess enskilda ledamöter ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2024.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har 
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Bakgrund
Kommunalförbundet Avfall och Återvinning Skaraborg har lämnat in årsredovisning för 
2024 till Skövde kommun. 2025-02-20 (§ 4) beslutade direktionen i Avfall och Återvinning 
Skaraborg att godkänna årsredovisningen för 2024.

Resultatet för året är 24,2 mnkr. Det är 21,3 mnkr högre än budgeterat resultat. Soliditeten 
uppgår till 53 procent vilket innebär att det finansiella målet är uppfyllt. Det egna kapitalet 
uppgår till 67 mnkr vid årets slut. Kassalikviditeten ligger på 140 procent vilket innebär att 
kortfristiga skulder och betalas i stor utsträckning utan att behöva använda checkkredit eller 
uppta andra lån.

Årets resultat efter balanskravutredning är 24,0 mnkr. Avfall och återvinning Skaraborg har 
en fortsatt god finansiell ställning med en soliditet som överstiger målet i verksamhetsplanen 
och eget kapital som uppgår till 67,0 mnkr. Förbundet uppfyller balanskravet och har 
ekonomi i balans för år 2024.

Skillnader jämfört med år 2023 handlar främst om insamling av förpackningar som 
tillkommit med ungefär 38 mnkr på både intäkts- och kostnadssidan samt att årets 
investeringar uppgår till 17,2 mnkr vilket är 19,5 mnkr mindre är budgeterat. Begagnade 
kärl som har köpts in av tidigare entreprenör har delats mellan investering och drift utifrån 
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kvarvarande livslängd.

I revisorernas bedömning av bokslut och årsredovisning från föregående år 
rekommenderades en översyn av mål för budgeten 2024 då verksamhetsmålen som 
direktionen fastställt i budget 2023 inte var uppfyllda. (Revisorernas bedömning per 2023-
12-31).

I Revisionsberättelse 2024 Avfall och Återvinning Skaraborg görs en liknande bedömning 
avseende förbundets verksamhetsmässiga mål för god ekonomisk hushållning, det vill säga 
att målen ej uppnås fullt ut. Detta innebär att resultatet inte är förenligt med de 
verksamhetsmål som direktionen fastställt i budget 2024 och att revisorerna rekommenderar 
en översyn av målen som har betydelse för god ekonomisk hushållning för att möjliggöra en 
högra måluppfyllnad framgent. I samma dokument står också att revisorerna inte anser sig 
ha haft de ekonomiska förutsättningarna för att genomföra verksamhetsrevision, det vill säga 
klarlägga om verksamheten bedrivs enligt fastlagda politiska mål och intentioner och att 
utvärdera om kvalitet och inriktning blir den avsedda. 

Revisorerna har trots ovanstående gjort följande bedömning; 
- att direktionen i förbundet, i allt väsentligt har bedrivit verksamheten på ett 

ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt, 
- att räkenskaperna i allt väsentligt är tillfredsställande, 
- att direktionens interna kontroll, i allt väsentligt varit tillräcklig, 
- att resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med det finansiella mål som 

direktionen uppställt.

Slutligen tillstyrker revisorerna att respektive kommunfullmäktige i medlems-kommunerna 
beviljar ansvarsfrihet för Avfall och Återvinning Skaraborgs direktion och dess enskilda 
ledamöter för verksamhetsåret 2024 samt godkänner förbundets årsredovisning för 2024.

I beslutet bör endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt 
att delta i beslut om ansvarsfrihet delta.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Årsredovisning 2024 Avfall och Återvinning Skaraborg
D§4 Årsredovisning 2024 Avfall & Återvinning Skaraborg
Årsredovisning 2024 Avfall & Återvinning Skaraborg
D § 4.2 Resultat år 2024 - kommentarer
Revisionsberättelse 2024 Avfall & Återvinning Skaraborg
Bilaga 1 - Revisorernas redogörelse för år 2024
Bilaga 2a - Yttrande bokslut 2024, Avfall & Återvinning Skaraborg
Bilaga 2 - Granskning av bokslut och årsredovisning 2024

Skickas till
Avfall och Återvinning Skaraborg
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KSAU § 84/25
Godkännande av årsredovisning 2024 samt beslut om 
ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skaraborg
KS2025.0204

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 84/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna årsredovisningen för 
Samordningsförbundet Skaraborg 2024 samt bevilja styrelsen och de enskilda ledamöterna 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2024.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap 48§ kommunallagen har rätt att delta i 
beslut om ansvarsfrihet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Bakgrund
Samordningsförbundet Skaraborg har lämnat in årsredovisningen för 2024. Styrelsen för 
Samordningsförbundet Skaraborg beslutade 2025-02-25 (§ 6) att godkänna upprättad 
årsredovisning för 2024. Genom förbundschefen har även Samordningsförbundet inkommit 
med en hemställan till sina medlemmar om ansvarsfrihet för 2024 (KS2025.0204-3).

Revisorerna skriver i ”Förtroendevaldas revisionsberättelse Finsam Skaraborg 2024” 
(KS2025.0204-4) att de sammantaget bedömer att styrelsen Samordningsförbundet 
Skaraborg har bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt samt att den interna kontrollen har varit tillräcklig, att räkenskaperna i 
allt väsentligt är rättvisande och att årsredovisningen har upprättats enlighet med tillämpliga 
delar av lagen om kommunal bokföring och redovisning och god redovisningssed, att 
sammantaget är resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som är uppställda samt att dem tillstyrker att styrelsen och dess ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet.

I beslutet bör endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt 
att delta i beslut om ansvarsfrihet delta.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Årsredovisning samt ansvarsfrihet för Samordningsförbundet Skaraborg 
2024
Protokoll Samordningsförbundet Skaraborg 2025-02-25, § 6
Årsredovisning 2024 Samordningsförbundet Skaraborg
Samordningsförbundet Skaraborgs hemställan om ansvarsfrihet
Förtroendevaldas Revisionsberättelse Finsam Skaraborg 2024 (signed)
Finsam Skaraborg 2024 Revisionsberättelse auktoriserad
Finsam Skaraborg Granskningsrapport 2024 (signed)

Skickas till
Samordningsförbundet Skaraborg
Revisorerna
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KSAU § 85/25
Godkännande av årsredovisning 2024 samt beslut om 
ansvarsfrihet, Skaraborgsvatten
KS2025.0154

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 85/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna årsredovisningen 2024 för 
Skaraborgsvatten samt bevilja direktionen och direktionens enskilda ledamöter ansvarsfrihet 
för verksamhetsåret 2024.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har 
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Bakgrund
Skaraborgsvatten har inkommit med årsredovisning för 2024. Årsredovisningen består av 
förvaltningsberättelse, balansräkning, resultaträkning, kassaflödesanalys, drift- och 
investeringsredovisning samt noter. 2025-02-28 (§3) beslutade kommunalförbundet 
Skaraborgsvatten att fastställa årsredovisningen samt lämna över den till revisorerna för 
granskning. 

I revisorernas granskning (Granskning av bokslut och årsredovisning 2024, 
Skaraborgsvatten, KS2025.0154-2) framgår att årsredovisningens balansräkning, 
resultaträkning, kassaflödesanalys, drift- och investeringsredovisning samt noter upprättats i 
enlighet med LKBR och ger en i alla väsentliga avseenden rättvisande bild av förbundets 
finansiella ställning per den 31 december 2024 och av dess finansiella resultat och 
kassaflöde för året. Förvaltningsberättelsens lagstadgade delar är förenliga med 
årsredovisningens övriga delar.

Enligt kommunallagens bestämmelser ska direktionen i budgeten ange finansiella mål och 
verksamhetsmål som har betydelse för god ekonomisk hushållning. Revisorerna ska bedöma 
om resultatet i årsredovisningen är förenligt med de av direktionen beslutade målen. 
Direktionen i Kommunalförbundet Skaraborgsvatten har fastställt 2 finansiella mål och 1 
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verksamhetsmål.

Förbundets resultat för helåret uppgår till 9 822 tkr i jämförelse med det budgeterade 
resultatet om 5 064 tkr. Anledningen att resultatet är bättre än budget beror på lägre 
avskrivningar och räntekostnader då de budgeterade investeringarna är senarelagda. 
Förbundet redovisar en bedömning av balanskravsresultatet i förvaltningsberättelsen. Årets 
balanskravsresultat uppgår till cirka 8,9 mnkr. Det finns inget balanskravsresultat att 
återställa från tidigare år.

I revisorernas bedömning framgår också att det i årsredovisningen framgent kan förtydligas 
vilka kriterier som måluppfyllelsen av det verksamhetsmässiga målet baseras på, för att det 
ska vara möjligt att bedöma om resultatet är förenligt med de mål som direktionen beslutat. 

Revisorerna har tillstyrkt att kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen för 2024 samt 
beviljar ansvarsfrihet för direktionen samt dess enskilda ledamöter för verksamhetsåret. 

I beslutet bör endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt 
att delta i beslut om ansvarsfrihet delta.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Godkännande av årsredovisning samt beviljande av ansvarsfrihet för 
Skaraborgsvatten  2024
Protokoll Skaraborgsvatten 2025-02-28
Årsredovisning Skaraborgsvatten 2024
Revisionsberättelse 2024, Skaraborgsvatten
Bilaga 1 - Revisorernas redogörelse för år 2024, Skaraborgsvatten
Bilaga 2 - Granskning av bokslut och årsredovisning 2024, Skaraborgsvatten
Bilaga 2a - Yttrande bokslut 2024, kommunalförbundet Skaraborgsvatten

Skickas till
Skaraborgs vatten
Revisorerna
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KSAU § 86/25
Godkännande av årsredovisning och ansvarsfrihet 
Tolkförmedling Väst 2024
KS2025.0207

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 86/25

Förslag till beslut
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige godkänna Tolkförmedlingen Västs 
årsredovisningen 2024 samt ge direktionen och dess ledamöter ansvarsfrihet för 
verksamhetsåret 2024.

I beslutet deltar endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har 
rätt att delta i beslut om ansvarsfrihet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå kommunfullmäktige besluta enligt 
förvaltningens förslag.

Bakgrund
Tolkförmedling Väst har lämnat in årsredovisningen för 2024. Årsredovisningen innehåller 
förvaltningsberättelse, resultat- och balansräkning, finansieringsanalys, noter samt drift och 
investeringsredovisning. Revisorernas bedömning utifrån årsredovisningen är att förbundets 
resultat inte är förenligt med de finansiella mål som direktionen fastställt i budget 2024 men 
delvis förenligt med verksamhetsmålen.

Direktionen har fastslagit följande finansiella mål rörande god ekonomisk hushållning:
Den löpande verksamheten ska visa ett positivt resultat.
Checkkrediten ska ej nyttjas.

I årsredovisningen (KS2025.0207-2) står det att den löpande verksamheten visar ett negativt 
resultat för 2024 men att likviditeten har varit god. Checkkrediten har nyttjats vid ett 
tillfälle. Förbundet utbetalade under hösten den återbetalning av eget kapital som 
direktionen beslutade om i mars, vilket påverkade likviditeten med 8,7 mkr. I kombination 
med en förskjutning mellan inbetalning av förbundets kundfakturor och utbetalning till 
Skatteverket resulterade detta i att checkkrediten nyttjades.
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Årsredovisningen redogör för att samtliga verksamhetsmål är uppfyllda, (s.17, 
KS2025.0207-2), men att de finansiella målen inte är uppfyllda. Förklaringen som anges i 
årsredovisningen är en förändrad redovisning av återbetalning av eget kapital till 
medlemmarna. I revisorernas bedömning (KS2025.0207-3) står det att flera mål har bedömts 
som uppnådda trots att en av två till tre indikatorer inte var uppnådda. Direktionen har 
motiverat sin bedömning för respektive mål men revisorerna rekommenderar att det bör 
fastställas en modell för utvärdering redan i förbundets budget.

I Revisionsberättelse 2024 (KS2025.0207-3) konstateras att utifrån redovisningen av 
balanskravsresultatet i årsredovisningen, att det lagstadgade balanskravet inte uppfylls men 
att de synnerliga skäl som åberopas för att inte reglera det negativa balanskravsresultatet är 
tillräckligt motiverande och beaktar kravet om god ekonomis hushållning.
2025-03-28 (§585) beslutade direktionen att godkänna årsredovisningen för 2024 och 
översända den till medlemskommunerna för godkännande och prövning av ansvarsfrihet.
Revisorerna har 2025-04-16 tillstyrkt att respektive medlems kommunfullmäktige beviljar 
ansvarsfrihet för direktionen och dess enskilda ledamöter.
Endast de ledamöter som enligt 5 kap. 48 § kommunallagen (2017:725) har rätt att delta i 
beslut om ansvarsfrihet bör delta i beslutet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Årsredovisning och ansvarsfrihet Tolkförmedling Väst 2024
§ 585  Årsredovisning 2024 Tolkförmedling Väst
Årsredovisning 2024 Tolkförmedling Väst
Internkontrollrapport Tolkförmedling Väst
Förbundsordning 2024-01-01 Tolkförmedling Väst
Revisionsberättelse 2024 TFV (justerad)
Skrivelse om Revisionsberättelse 2024 TFV

Skickas till
Tolkförmedling Väst
Revisorerna
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KSAU § 87/25
Försälja fastighet upplåten med tomträtt, Cylindern 5
KS2025.0259

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 87/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att sälja fastigheten Cylindern 5 till 
tomträttsinnehavaren för en köpeskilling om 615 000 kronor.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Tomträttsinnehavaren till Cylindern 5 har inkommit med önskemål om att köpa loss 
tomträtten. Det finns inget strategiskt skäl att behålla fastigheten upplåten med tomträtt, 
varför sektor samhällsbyggnad tillstyrker en försäljning.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.

Bakgrund
Fastigheten Cylindern 5 är belägen på Kylarvägen 12 i Hasslum i Skövde och är upplåten 
med tomträtt sedan 17 augusti 1976. Nuvarande tomträttsavgäld är 8 264 kronor årligen.
Tomträttsinnehavaren har inkommit med önskemål om att köpa loss tomträtten. Priset är 
baserat på ett värdeutlåtande upprättat av Forum Fastighetsekonomi AB, daterad 2023-09-
05. Marknadsvärdet för fastigheten bedöms efter KPI-uppräkning vara 615 000 kronor.

Motivering till beslut
Det finns inget strategiskt skäl att behålla fastigheten upplåten med tomträtt, varför sektor 
samhällsbyggnad tillstyrker en försäljning.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Försälja fastighet upplåten med tomträtt, Cylindern 5
Värdeutlåtande Cylindern 5
Översiktskarta_Cylindern 5
Köpeavtal försälja Cylindern 5

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
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William Blank, william.blank@blanksoner.se 
Norra Vånga Fastigheter AB, marianne.blank@blanksoner.se 
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KSAU § 88/25
Svar på samråd av Vattentjänstplan med bedömning av 
betydande miljöpåverkan för Mariestads kommun
KS2025.0218

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 88/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt 
nedan som svar på samråd för Vattentjänstplan för Mariestads kommun.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Skövde kommun har fått möjlighet att yttra sig kring innehållet i Mariestads förslag till 
Vattentjänstplan. Innehållet i planen bedöms inte ha någon påverkan på Skövde kommun.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad. 

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun ställer sig bakom förslaget till Vattentjänstplan (VTP), men vill 
uppmärksamma möjligheten att genom VTP peka ut områden där lösningar i ett större 
sammanhang kan göras utan att dra ut kommunalt VA. Det står i den nya lydelsen av §6 att 
lösning kan krävas "i ett större sammanhang". VTP blir ett verktyg för att peka ut vilka 
områden som ska lösas på detta sätt, så kommunen inte tvingas bygga ut ledningar där det är 
tekniskt svårt och ekonomiskt oförsvarbart. Skövde kommun rekommenderar att denna 
möjlighet utnyttjas.

Bakgrund
Mariestads kommun har tagit fram ett förslag till Vattentjänstplan och som en del i samrådet 
har Skövde kommun getts möjlighet att lämna synpunkter på förslaget.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på samråd av Vattentjänstplan med bedömning av betydande 
miljöpåverkan för Mariestads kommun
Vattentjänstplan fr Mariestads Kommun
Samråd av vattentjänstplan med bedömning av betydande miljöpåverkan för Mariestads 
kommun
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Mariestads kommun, VA-avdelningen, tk@mariestad.se 
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KSAU § 89/25
Svar på samråd av Vattentjänstplan med bedömning av 
betydande miljöpåverkan för Gullspångs kommun
KS2025.0220

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 89/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt 
nedan som svar på samråd för Vattentjänstplan för Gullspångs kommun.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Skövde kommun har fått möjlighet att yttra sig kring innehållet i Gullspångs förslag till 
Vattentjänstplan. Innehållet i planen bedöms inte ha någon påverkan på Skövde kommun.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad. 

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun ställer sig bakom förslaget till Vattentjänstplan (VTP), men vill 
uppmärksamma möjligheten att genom VTP peka ut områden där lösningar i ett större 
sammanhang kan göras utan att dra ut kommunalt VA. Det står i den nya lydelsen av §6 att 
lösning kan krävas "i ett större sammanhang". VTP blir ett verktyg för att peka ut vilka 
områden som ska lösas på detta sätt, så kommunen inte tvingas bygga ut ledningar där det är 
tekniskt svårt och ekonomiskt oförsvarbart. Skövde kommun rekommenderar att denna 
möjlighet utnyttjas.

Bakgrund
Gullspångs kommun har tagit fram ett förslag till Vattentjänstplan och som en del i samrådet 
har Skövde kommun getts möjlighet att lämna synpunkter på förslaget.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på samråd av Vattentjänstplan med bedömning av betydande 
miljöpåverkan för Gullspångs kommun
Samråd av vattentjänstplan med bedömning av betydande miljöpåverkan för Gullspångs 
kommun
Vattentjänstplan Gullspångs kommun
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Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Mariestads kommun, VA-avdelningen, tk@mariestad.se 
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KSAU § 90/25
Svar på samråd av Vattentjänstplan med bedömning av 
betydande miljöpåverkan för Töreboda kommun
KS2025.0219

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 90/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt 
nedan som svar på samråd för Vattentjänstplan för Töreboda kommun.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Skövde kommun har fått möjlighet att yttra sig kring innehållet i Törebodas förslag till 
Vattentjänstplan. Innehållet i planen bedöms inte ha någon påverkan på Skövde kommun.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad. 

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun ställer sig bakom förslaget till Vattentjänstplan (VTP), men vill 
uppmärksamma möjligheten att genom VTP peka ut områden där lösningar i ett större 
sammanhang kan göras utan att dra ut kommunalt VA. Det står i den nya lydelsen av §6 att 
lösning kan krävas "i ett större sammanhang". VTP blir ett verktyg för att peka ut vilka 
områden som ska lösas på detta sätt, så kommunen inte tvingas bygga ut ledningar där det är 
tekniskt svårt och ekonomiskt oförsvarbart. Skövde kommun noterar att detta gjorts på 
område 387, Halnaåsenområde. Skövde kommun rekommenderar att denna möjlighet 
utnyttjas.

Bakgrund
Töreboda kommun har tagit fram ett förslag till Vattentjänstplan och som en del i samrådet 
har Skövde kommun getts möjlighet att lämna synpunkter på förslaget.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på samråd av Vattentjänstplan med bedömning av betydande 
miljöpåverkan för Töreboda kommun

S
ig

nerat av C
iceron S

end
S

ig
n 20

25
-0

5
-18

 0
9

:5
6

:4
5



Skövde kommun Sammanträdesprotokoll

Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:2025-05-14 kl. 08:30 48(67)

Vattentjänstplan Töreboda kommun
Samråd av vattentjänstplan med bedömning av betydande miljöpåverkan för Töreboda 
kommun

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Mariestads kommun, VA-avdelningen, tk@mariestad.se 
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KSAU § 91/25
Svar på samråd Översiktsplan Hjo kommun
KS2025.0176

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 91/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott besluta att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt 
nedan som svar på remiss om samråd för ny digital översiktsplan för Hjo kommun.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Sammanfattning
Hjo kommun har tagit fram ett förslag till ny översiktsplan som redovisas i digitalt format i 
Storymaps. Planförslaget är på samråd under perioden 17 mars - 26 maj 2025. Hjo kommun 
har översänt planförslaget till Skövde kommun med möjlighet att lämna synpunkter.

Hjo kommuns vindkraftsplan, antagen 2015, kommer fortsätta gälla som tematiskt tillägg till 
översiktsplanen.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad. 

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun har tagit del av samrådshandlingen till Hjo kommuns översiktsplan. 
Skövde kommun har inga synpunkter på förslaget.
Mellankommunala frågor liksom Skaraborgskommunernas och kommunalförbundets 
gemensamma arbete för att förbättra förutsättningarna för tillgång till energi och effekt, 
finns redovisade på ett överskådligt sätt i planförslaget.
Samrådshandlingen redovisar bland annat utpekade områden för vindbruk. Det är samma 
områden som i Hjo kommuns vindbruksplan från 2015. Skövdes bedömning är att områdena 
inte påverkar planerad markanvändning i Skövde kommun. Ett av områdena ligger ca 1,5 
km öster om ett utpekat område för vindbruk i Skövde kommuns översiktsplan, område 1d.

Bakgrund
Hjo kommun har tagit fram ett förslag till ny översiktsplan Planen speglar den politiska 
majoritetens uppfattning av hur den byggda miljö ska användas, bevaras och utvecklas. 
Översiktsplanen är en sammanvägning av allmänna och enskilda intressen med syftet att nå 
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en hållbar utveckling. Hjo kommuns nya översiktsplan tar sikte på kommande årtionden och 
har inget slutdatum.
Översiktsplanen redovisar i text och karta kommunens planering för mark- och 
vattenanvändning. Planen beskriver även Hjo kommuns utvecklingsinriktning och 
utvecklingsstrategier. Mellankommunala intressen redovisas i ett eget avsnitt.
Hjo kommun bedömer att vindkraftsplanen från 2015 alltjämt är aktuell och kommer att 
fortsätta gälla som ett tematiskt tillägg tillsammans med den nya översiktsplanen.
I detta ärende har samråd skett med kommunens energi- och klimatstrateg.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på samrådshandling Översiktsplan Hjo kommun
Samrådshandling
E-post fr Hjo Kommun

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Hjo kommun, kommunen@hjo.se Märk mejlet med ”Ny översiktsplan dnr 2025-69”.
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KSAU § 92/25
Svar på Remitterade frågor om samverkansformer kring 
kollektivtrafik i Västra Götaland
KS2025.0261

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 92/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att från Skövde kommun överlämna yttrande enligt 
nedan som underlag på remitterade frågor om samverkansformer kring kollektivtrafik i 
Västra Götaland.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Skövde kommuns yttrande
Skövde kommun lämnar nedanstående svar på de remitterade frågorna.
Fråga 1: Är den gemensamma processen för att ta fram den strategiska inriktningen för
trafikförsörjningsprogrammet tillräckligt tydligt beskrivet?
Skrivningar om själva processen saknas, däremot anges i vilket forum dialogen förs.
Fråga 2: Är möjligheten att påverka kollektivtrafikens utveckling tillräckligt tydligt 
beskrivet?
Skrivningar om möjligheten att påverka kollektivtrafikens utveckling på linjenivå saknas, 
däremot anges vilka forum den strategiska dialogen ska föras.
Fråga 3: Är mål, syfte och utformning av det strategiska samhällsplaneringsforumet 
tydligt
beskrivet?
Ja, som forum för strategisk dialog om kollektivtrafikens utveckling.
Fråga 4: Är namnet strategiskt samhällsplaneringsforum bra?
Ja.
Fråga 5: Hur ser ni på att reglera forumets arbete i överenskommelser? Skulle det vara 
till
hjälp för att förtydliga forumets former och innehåll per kommunalförbund?
Ett nytt strategiskt samhällsplaneringsforum skulle med hänsyn taget till det större 
uppdraget, vinna på antagna överenskommelser utifrån hur respektive kommunalförbund 
organiserat sin verksamhet.
Fråga 6: Är det något som bör förtydligas eller som saknas?
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Då syftet med det nya strategiska samhällsplaneringsforumet är att säkerställa att 
samhällsbyggnad, infrastruktur och kollektivtrafikens utveckling går hand i hand, behöver 
beroende och kopplingar till angränsande processer tydliggöras.

Övriga synpunkter
Då syftet med det nya politiska forumet är att säkerställa att samhällsbyggnad, infrastruktur 
och kollektivtrafikens utveckling går han i hand, är det viktigt att sätta ett strategiskt forum 
där politiker och ledande tjänstepersoner från kommunen och regionen möts. Här behandlas 
strategiska frågor avseende samtliga gränssnitt såsom kollektivtrafik, stadstrafik, skoltaxi, 
etc. Frekvensen bör vara max 1 – 2 gånger år. Övriga forum för tjänstepersoner bör anpassas 
efter den nya strukturen och vara beredande till det strategiska forumet.

Skövde är utpekad som en regional kärna och nod för kollektivtrafiken i Skaraborg, med en 
betydande inpendling som växer. Dialog om den strategiska inriktningen för 
regionbusstrafiken, borde vara en given del av agendan för det nya strategiska 
samhällsplaneringsforumet och ur ett hela-resan-perspektiv kopplas ihop med 
Stadstrafikforums arbete för den långväga arbets- och studiependlingen.

Det nya strategiska samhällsplaneringsforumet bör även bereda frågor kopplat till ökar 
resande i såväl stads- som landsbygdstrafik, med hänsyn taget till de demografiska och 
geografiska förutsättningarna.

En betydande del av befolkningen är beroende av eller i behov av anropsstyrda resor och 
beställningsresor i form av skolskjuts, färdtjänst, dagvårdsresor med mera. Dessa former av 
kollektivtrafik borde också vara föremål för strategisk dialog inom det nya strategiska 
samhällsplaneringsforumet.

Bakgrund
Infrastruktur- och kollektivtrafiknämnden har översänt remissen till kommunalförbunden, 
med önskemål om svar senast 31 oktober 2025. Skaraborgs kommunalförbund av översänt 
remissen för kännedom, inför behandling i det delregionala kollektivtrafikrådet den 13 juni. 
Ett formellt yttrande från kommunen bör expedieras senast 5 juni.

De nuvarande samverkansformer kring kollektivtrafik, har fokus på processer i 
genomförandet och formella beslutsgångar. Utifrån dialoger i de delregionala 
kollektivtrafikråden (DKR) under våren och hösten 2024 och övriga synpunkter som 
inkommit under processens gång, förslaget att ersätta DKR med ett forum helt dedikerat till 
politisk dialog. Eftersom infrastruktur- och kollektivtrafiknämndens (IKN) uppdrag är 
bredare än tidigare kollektivtrafiknämndens finns möjlighet till samtal om fler strategiska 
frågor mellan kommunerna och IKN, utöver kollektivtrafik. Syftet med det nya politiska 
forumet är att säkerställa att samhällsbyggnad, infrastruktur och kollektivtrafikens 
utveckling går hand i hand för ett hållbart samhälle. I remissversionen är fokus på formerna 
för politisk dialog mellan kommuner och Västra Götalandsregionen/Västtrafik.

Ärendet har beretts av beredning samhällsbyggnad.
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Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på Remiss om samverkansformer kring kollektivtrafik i Västra 
Götaland 
Samverkansformer kring kollektivtrafik i Västra Götaland
Remissbrev Samverkansformer kring kollektivtrafik i Västra Götaland

Skickas till
Sektor samhällsbyggnad
Skaraborgs Kommunalförbund, thomas.bostrom@skaraborg.se 
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KSAU § 94/25
Svar på remiss om SOU2025:11 Straffbarhetsålder 
(Ju2025/00206)
KS2025.0125

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 94/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta och överlämna socialnämndens yttrande 
”Remissyttrande SOU 2025-11 Straffbarhetsåldern” (KS2025.0125-8) till 
Justitiedepartementet med tillägget:
Vi delar i allt väsentligt Socialnämndens yttrande men vill från Kommunstyrelsen inskärpa 
att den rådande samhällsutvecklingen med eskalerande våld från allt yngre utövare kommer 
att kräva snabba och kraftfulla åtgärder. Dessa får dock inte vara av sådan art att dess 
konsekvenser riskerar att förvärra problematiken eller överstiga nyttan av dem.

Yrkanden
Torbjörn Bergman (SP) yrkar på att Skövde kommun stödjer Justitiedepartementets förslag 
SOU 2025-11 Straffbarhetsåldern.
Johan Ask (S) yrkar på bifall till förvaltningens förslag.

Johan Ask (S) yrkar på följande tillägg till Skövde kommuns remissyttrande till 
Justitiedepartementet:
Vi delar i allt väsentligt Socialnämndens yttrande men vill från Kommunstyrelsen inskärpa 
att den rådande samhällsutvecklingen med eskalerande våld från allt yngre utövare kommer 
att kräva snabba och kraftfulla åtgärder. Dessa får dock inte vara av sådan art att dess 
konsekvenser riskerar att förvärra problematiken eller överstiga nyttan av dem. 
Torbjörn Bergman (SP) yrkar på avslag på Johan Ask (S) tilläggsyrkande.

Beslutsgång 1
Ordförande finner att det finns två förslag till beslut och att dessa är Torbjörn Bergmans 
(SP) yrkande om att Skövde kommun stödjer Justitiedepartementets förslag SOU 2025-11 
Straffbarhetsåldern och Johan Asks (S) yrkande om bifall till förvaltningens förslag. 
Ordförande konstaterar att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens 
förslag.
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Beslutsgång 2
Ordförande finner att det finns ett tilläggsyrkande och ett avslagsyrkande på tillägget och 
finner att kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att bifalla tillägget.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
Skövde kommun har mottagit remissförfrågan från justitiedepartementet gällande SOU 
2025:11 Straffbarhetsåldern (Ju2025/00206) och då frågan berör socialnämndens 
verksamhetsområde har ärendet varit på remiss hos nämnden vilka har inkommit med ett 
förslag till yttrande för beslut i kommunstyrelsen.
Den 6 juli 2023 beslutade regeringen att tillkalla en särskild utredare med uppdrag att 
överväga och föreslå ändringar avseende den straffrättsliga särbehandlingen av unga 
lagöverträdare. En utredning har genomförts vid Justitiedepartementet och Slutbetänkande 
Straffbarhetsåldern har överlämnats till regeringen.
Enligt direktiven till uppdraget skulle utredningen överväga och, om lämpligt, lämna förslag 
på sänkt straffbarhetsålder. Uppdraget är föranlett av att allt yngre personer begår grova 
våldsbrott. De barn som förekommer i samband med uppgörelser mellan kriminella nätverk 
blir allt yngre och äldre kriminella skyddar sig mot exponering och straff genom att använda 
sig av yngre personer som utförare vid grova brott.

Förslagen handlar om:
En särskild reglering om sänkt straffbarhetsålder
Av utredningen framgår att straffbarhetsåldern föreslås sänkas till 14 år när det gäller barn 
som begår grova brott. Bland de brott som kommer att omfattas av förslaget kan bland annat 
nämnas mord, människorov, grov allmänfarlig ödeläggelse och grovt vapenbrott. Alltså 
föreslås ingen generell sänkning av straffbarhetsåldern.

Straffmaximum för unga lagöverträdare
Utredningen föreslår att det bör vara möjligt att döma ut det längsta tidsbestämda 
fängelsestraff som lagen föreskriver även för lagöverträdare i åldersgruppen 15-17 år. Något 
som kommer att träffa även barn som är 14 år om brottet omfattas av förslaget om en 
särskild reglering av sänkt straffbarhetsålder.

Ökat statligt ansvar för barn och unga som begår allvarliga brott
Utredningen har även haft i uppdrag att överväga om det ska läggas ett ökat statligt ansvar 
för barn och unga som begår allvarliga brott och lämna förslag på hur Kriminalvården kan 
involveras i olika sammanhang. Det som framgår i utredningen är att det är oklart vari det 
statliga ansvaret ska bestå och hur de olika myndigheterna ska samarbeta mot det 
gemensamma målet att minska barns och ungdomars inblandning i allvarlig brottslighet.

Kort om barns utveckling och ansvarsförmåga
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Utredningen berör varför barn särbehandlas i straffrättssystemet och hur nuvarande 
straffbarhetsålder bygger på principen att straffrättsligt ansvar inte ska åläggas barn före den 
ålder då de i allmänhet kan antas ha uppnått den mognad som krävs för det.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än 
socialnämnden och föreslår kommunstyrelsen att anta socialnämndens yttrande, 
Remissyttrande SOU 2025-11 Straffbarhetsålder (KS2025.0125-8) som sitt eget yttrande till 
Justitiedepartementet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på remiss om SOU2025:11 Straffbarhetsålder (Ju2025/00206)
Remisslista SOU 2025_11 Straffbarhetsåldern
SON § 31/25 Remissyttrande SOU 2025:11 Straffbarhetsåldern (Ju2025/00206)
Remissyttrande SOU 2025-11 Straffbarhetsåldern

Skickas till
Justitiedepartementet, ju.remissvar@regeringskansliet.se och ju.L5@regeringskansliet.se
(Dnr. Ju2025/00206)
Socialnämnden
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KSAU § 95/25
Svar på remiss om SOU 2024.74 Fler vägar till arbetslivet
KS2025.0148

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 95/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar anta ”Remissyttrande SOU 2024:474 Fler vägar 
till arbetslivet” (KS2025.0148-10) som Skövde kommuns remissyttrande till 
Utbildningsdepartementet.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
En remiss har inkommit till Skövde kommun från Utbildningsdepartementet gällande 
betänkandet Fler vägar till arbetslivet (SOU 2024:74). Då betänkandet berör barn- och 
utbildningsnämndens verksamhetsområde har nämnden anmodats att inkomma med ett 
förslag på yttrande till kommunstyrelsen.

Utredningen föreslår åtgärder för att säkerställa att gymnasieskolan erbjuder fler vägar till 
arbetslivet, anpassade både efter arbetsmarknadens behov och elevernas individuella 
förutsättningar. Målet är att stärka kompetensförsörjningen och ge eleverna de kunskaper 
som krävs för att kunna försörja sig själva, samtidigt som hänsyn tas till att många inte är 
redo att välja yrke redan i årskurs nio. Utredningen analyserar även utbildningsmöjligheter 
för obehöriga elever, yrkesutbildning för högskoleförberedande program samt införande av 
yrkesprov. Vidare granskas även övergången från grundskola till gymnasieskola för att 
förbättra elevernas förberedelser för arbetslivet.

Ett tilläggsdirektiv till utredningen utmynnade i förslag på nya gymnasiala yrkesutbildningar 
som ska underlätta elevernas etablering på arbetsmarknaden. Utbildningarna ska utvecklas i 
samverkan med näringslivet och rikta sig främst till elever utan gymnasiebehörighet, med 
fokus på praktiskt lärande, och vara tillgängliga för både behöriga och obehöriga elever. 
Utbildningarnas längd och omfattning ska anpassas efter arbetsmarknadens behov samt efter 
elevers individuella förutsättningar.

Yttrandet från barn- och utbildningsnämnden har tagits fram i samråd med Skaraborgs 
kommunalförbund och belyser övergripande synpunkter såsom; resursfördelning, 
kompetensutveckling, elevstöd, etablering på arbetsmarknaden samt påverkan på 
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utbildningssystemet (se bilaga Remissyttrande SOU 2024:74 Fler vägar till arbetslivet). 

Det framgår av yttrandet att barn- och utbildningsnämnden i huvudsak är positiv till de 
föreslagna förändringarna men att två områden särskilt ska uppmärksammas då de bedöms 
vara förenade med betydande utmaningar. Det gäller dels förslag om införande av nya 
valbara yrkesutbildningar, vilket medför ökade krav på tillgång till arbetsplatsförlagt lärande 
(APL), dels förslag som kan komma att innebära kostnadsökningar utan att tillräckliga 
ekonomiska resurser för dessa har identifierats.

Synpunkt på förslaget om nya valbara yrkesutbildningar
Utredningens förslag om nya valbara yrkesutbildningar medför ett ökat behov av antal 
APLplatser. Utifrån att det redan nu finns betydande utmaningar att tillhandahålla APL- 
platser i den omfattning som behövs till aktuell målgrupp, ses en ännu större svårighet att 
ytterligare utöka antal APL-platser. Dessutom ställs därmed högre krav på 
handledarutbildning, andra arbetssätt och förbättrad mottagarkompetens.

Fler elever får tillgång till yrkesutbildning – kostnadsdrivande åtgärder
Det nya förslaget, som syftar till att ge fler elever möjlighet till yrkesutbildning, medför 
kostnadsdrivande åtgärder för kommunerna. Åtgärder som det i nuläget saknas ekonomiska 
resurser för att täcka vilket skapar en utmaning för kommunerna att uppfylla.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än barn- och 
utbildningsnämnden och föreslår kommunstyrelsen anta barn- och utbildningsnämndens 
yttrande (KS2025.0148-10) som sitt eget yttrande gällande betänkandet Fler vägar till 
arbetslivet (SOU 2024:74) till Utbildningsdepartementet.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Remissvar gällande SOU 2024.74 Fler vägar till arbetslivet
Remissmissiv_Fler vägar till arbetslivet_ SOU 2024_74
BUN § 30/25 Remissyttrande SOU 2024:74 Fler vägar till arbetslivet
Remissyttrande SOU 2024_74 Fler vägar till arbetslivet, beslutad version efter BUN 2025-
04-22

Skickas till
Utbildningsdepartementet, u.remissvar@regeringskansliet.se med kopia till 
u.gv.remissvar@regeringskansliet.se (dnr. U2024/02591)
Barn- och utbildningsnämnden
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KSAU § 96/25
Svar på remiss om ansökan om godkännande som 
huvudman för utökning av en befintlig fristående 
gymnasieskola vid Realgymnasiet i Skövde (Lärande i 
Sverige AB) - SI 2025:1187
KS2025.0119

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 96/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar att anta barn- och utbildningsnämndens yttrande 
med tillhörande dimensioneringsunderlag som sitt eget samt översända det till 
Skolinspektionen som Skövde kommuns remissvar i Skolinspektionens ärende SI 
2025:1187.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
Lärande i Sverige AB har hos Skolinspektionen ansökt om godkännande för utökning av 
befintlig gymnasieskola vid Realgymnasiet i Skövde. Utökning avser 
Naturbruksprogrammet med inriktning naturturism om 10 platser per årskurs.

Skolinspektionen har bett Skövde kommun att yttra sig över ansökan enligt följande:
1. En konsekvensbeskrivning där det framgår vilka ekonomiska, organisatoriska och 

pedagogiska samt eventuella övriga konsekvenser som kan uppstå på lång sikt vid en 
etablering av den sökta utbildningen. Om kommunen anser att en etablering av en 
fristående skola skulle medföra påtagligt negativa konsekvenser behöver kommunen 
redogöra för konkreta exempel på hur det påverkar kommunen.

2. Uppgift om vilka kommuner/förbund ni har samverkansavtal med.
3. En befolkningsprognos över kommunens 16-åringar de kommande fem åren (år

2026-2030).
4. Preliminär antagningsstatistik, uppgift om antalet platser samt antalet antagna vid

befintliga program i både de kommunala och i de fristående gymnasieskolorna i
kommunen. 

5. En sammanställning över antalet kommunala och fristående gymnasieskolor i
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kommunen som idag erbjuder nedanstående program och inriktningar:
- Naturbruksprogrammet – Naturturism

6. Uppgift om antalet befintliga utbildningsplatser på respektive sökt program (se 
ovan) vid kommunala respektive fristående gymnasieskolor i kommunen.

7. Uppgift om kommunen avser att erbjuda sökta program läsåret 2025/2026 samt om 
möjligt läsåret 2026/2027.

8. Uppgift om hur många elever som går i gymnasieskola i annan kommun än i 
lägeskommunen, samt vilka program dessa elever är antagna till.

Ärendet har varit på remiss hos barn- och utbildningsnämnden som inkommit med sitt 
yttrande och föreslår kommunstyrelsen godkänna yttrandet samt översända det till 
Skolinspektionen som Skövde kommuns remissvar i Skolinspektionens ärende SI 
2025:1187.

I sitt yttrande framhåller barn- och utbildningsnämnden, utöver det faktaunderlag och den 
konsekvensbedömning som efterfrågas av Skolinspektionen, de påtagligt negativa 
konsekvenser som ett godkännande av utökning av befintlig gymnasieskola vid 
Realgymnasiet i Skövde enligt ansökan skulle få för Skövde kommun.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än barn- och 
utbildningsnämnden och föreslår därför kommunstyrelsen anta barn- och 
utbildningsnämndens yttrande med tillhörande dimensioneringsunderlag som sitt eget och 
översända det till Skolinspektionen som Skövde kommuns remissvar i Skolinspektionens 
ärende SI 2025:1187.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på remiss om ansökan om godkännande som huvudman för utökning 
av en befintlig fristående gymnasieskola vid Realgymnasiet i Skövde (Lärande i Sverige 
AB) - SI 2025:1187
Remiss_ SI 2025_2025_1187 Ansökan från Lärande i Sverige AB
BUN § 19/25 Remissyttrande Ansökan om godkännande som huvudman för utökning av en 
befintlig fristående gymnasieskola vid Realgymnasiet i Skövde (Lärande i
Sverige AB) - SI 2025:1187
Skaraborgs dimensioneringsunderlag 2024-08-29

Skickas till
Skolinspektionen
Barn- och utbildningsnämnden
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KSAU § 97/25
Svar på remiss gällande förslag till inriktningsdokument 
kommunal primärvård
KS2025.0083

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 97/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar anta socialnämndens och vård- och 
omsorgsnämndens yttranden (KS2025.0083-9 och KS2025.0083-11) över Förslag till 
Inriktningsdokument kommunal primärvård som Skövde kommuns yttrande till Västsvenska 
kommunalförbundens samorganisation, VästKom.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
En remiss angående Inriktningsdokument som tydliggör ansvarsfördelningen mellan den 
kommunala och regionala primärvården har inkommit till Skövde kommun från VästKom. 
Ansvarsfördelningen mellan kommunal primärvård respektive regional primärvård är en 
viktig aspekt inför ställningstagande till det nya hälso- och sjukvårdsavtalet. Då 
inriktningsdokumntet berör dess verksamhetsområden har ärendet varit på remiss hos vård- 
och omsorgsnämnden samt socialnämnden vilka har inkommit med sina yttrande till 
kommunstyrelsen. 

Vård- och omsorgsnämnden och socialnämnden framhåller i sina yttranden att dem har tagit 
del av förslaget till inriktningsdokument kommunal primärvård och ställer sig i stort bakom 
innehållet. De lyfter dock båda samma synpunkter gällande vissa delar i dokumentet.

Synpunkter:
Kommunens ansvar att meddela beslut: På sidan 7 i dokumentet står det att "Kommunen 
ansvarar för att meddela patient eller närstående om godkännande eller avslag till kommunal 
primärvård och den eventuella kostnad som kommunen debiterar för tjänsten." Skövde 
kommun anser inte att det bör vara kommunens ansvar att meddela patienten eller 
närstående om detta. Istället bör det vara den legitimerade personal inom regional 
primärvård som ansvarar för att informera patienten eller närstående om beslutet, särskilt om 
beslutet är ett avslag. Detta då de har bäst kännedom om patientens situation och kan ge ett 
mer personligt och informativt besked, samt kan erbjuda alternativa vårdlösningar inom 
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regionens regi.

På sidan 7 beskrivs "beslut om kommunal primärvård kan bli aktuellt i följande fall": Här 
anser Skövde kommun att det behöver förtydligas om en, flera eller alla punkter behöver 
vara uppfyllda för att beslut om kommunal primärvård kan bli aktuellt.

På sidan 10 beskrivs egenvård. I första stycket står det att ” I lagen om egenvård 
(2022:1250) definieras egenvård som en hälso- och sjukvårdsåtgärd som behandlande hälso- 
och sjukvårdspersonal, med legitimation eller särskilt förordnande, har bedömt att en patient 
kan utföra själv eller med hjälp av någon annan” Skövde kommun anser att det behövs ett 
förtydligande om vad som menas med skrivelsen ”hjälp av någon annan” då det uppfattas 
otydligt om det exempelvis kan innefatta minderåriga personer.

Övriga kommentarer: 
I övrigt anser Skövde kommun att förslaget till inriktningsdokument är väl genomarbetat 
och ger en tydlig bild av kommunens ansvar och roll inom primärvården. Kommunen ser 
fram emot att se dokumentet implementerat och tror att det kommer att bidra till en mer 
jämlik och patientsäker vård.

Tjänsteorganisationen under kommunstyrelsen gör ingen annan bedömning än nämnderna 
och föreslår kommunstyrelsen anta nämndernas yttranden som sitt eget yttrande till 
VästKom.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Svar på remiss gällande förslag till inriktningsdokument kommunal 
primärvård
Remiss på Förslag till Inriktningsdokument kommunal primärvård
VON § 30/25 Remissyttrande inriktningsdokument kommunal primärvård
SON § 26/25 Remissyttrande Förslag till inriktningsdokument kommunal primärvård
Synpunkter på förslag till Inriktningsdokument kommunal primärvård
Remissförslag Inriktningsdokument kommunal primärvård

Skickas till
VästKom
Socialnämnden
Vård- och omsorgsnämnden
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KSAU § 98/25
Yttrande gällande byggnadsminnesförklaring av "Rosa 
huset", Tor 2, i Skövde
KS2024.0461

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 98/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar anta nedanstående yttrande som sitt eget att 
överlämna till Länsstyrelsen inför beslut om eventuell byggnadsminnesförklaring av Rosa 
huset, Tor 2.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutar enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
Länsstyrelsen Västra Götaland har meddelat att fråga om byggnadsminnesförklaring har 
väckts gällande Rosa huset med fastighetsbeteckning Tor 2 i Skövde. En begäran att 
inkomma med synpunkter innan beslut fattas har inkommit till Skövde kommun. Ärendet 
har varit på remiss hos kultur- och fritidsnämnden, servicenämnden samt bygglovsnämnden 
som inkommit med yttranden till kommunstyrelsen.

En utredning om byggnadsminnesförklaring innebär inte något förbud mot åtgärder som kan 
minska byggnadens kulturhistoriska värde, även om sådana kan meddelas av Länsstyrelsen 
med stöd av kulturmiljölagen. Om Länsstyrelsen bedömer att fastighet kan bli 
byggnadsminne, kommer ett förslag till skyddsbestämmelser utarbetas i samråd med Skövde 
kommun.

Bygglovsnämnden skriver i sitt yttrande att byggnaden på Tor 2 mycket väl kan kvalificera 
sig till att bli byggnadsminnesförklarat men ser i dagsläget inte ett behov av det då 
byggnaden redan idag har krav på varsamhet och därför inte behöver 
byggnadsminnesförklaras som enskild byggnad. Bygglovsnämnden bedömer att det större 
kulturhistoriska värdet ligger i stadskärnans helhet, med dess rutnätsplan och varierade 
byggnader från tiden efter branden 1759. Att byggnadsminnesförklara "Rosa Huset" kan 
därför avvaktas i dagsläget.

Kultur- och fritidsnämnden lyfter i sitt yttrande fram utlåtandet från Västergötlands museum 
som inkommit till Länsstyrelsen som rättvisande. Där påpekas att byggnadernas 
sammantagna kulturhistoriska värde är betydande och bör värnas men att det är tveksamt om 
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kvarteret lever upp till byggnadsminnesklass i den mening att de skulle finnas ett regionalt 
intresse. Dock anses nuvarande q-märkning vara vag och specificerar inte vad som är 
värdebärande i byggnaderna vilket skulle kunna tolkas som att byggnadernas 
fasadgestaltning, historiska fönster och dörrar, taktäckningsmaterial och utförande med 
svalgång kan behöva tillförsäkras ett tydligare skydd.

Kultur- och fritidsnämnden framhåller att vid kommande detaljplanearbete kan den 
nuvarande q-märkningen vara av betydelse då byggnaderna har ett betydande lokalt 
kulturhistoriskt intresse för förståelsen av Skövde stadshistoria. Det är ett värde som bör 
värnas. Fastigheten är ursprungligen ämnad som bostadshus varpå det är positivt om huset 
ställs tillbaka till sitt historiska ursprung och nyttjas för hotellverksamhet.

Servicenämnden instämmer i sitt yttrande i kultur- och fritidsnämndens bedömning om att 
utlåtandet från Robin Gullbrandsson, fil. lic. och 1:e antikvarie på Västergötlands museum 
är korrekt. Vidare poängteras att Rosa huset under de senaste dryga 40 åren varit hemvist för 
värdefulla konstverksamheter. Därför har huset en särskild betydelse för många av Skövdes 
invånare, som tagit del av de kurser, utställningar och arrangemang som ägt rum i Rosa 
huset. Vid kommande detaljplanearbete kan den nuvarande q-märkningen behöva 
omvärderas då byggnaderna är av ett betydande lokalt kulturhistoriskt intresse för 
förståelsen av Skövde stads historia och har ett värde som bör värnas.

Efter att nämnderna inkommit med sina yttranden till kommunstyrelsen inkom 
Länsstyrelsen med en komplettering till Västergötlands museums tidigare yttrande till 
Skövde kommun vilket bifogas detta tjänsteutlåtande tillsammans med tidigare underlag. 

Kommunstyrelsens yttrande inför Länsstyrelsens beslut
Kommunstyrelsen finner att, utifrån nämndernas yttranden, byggnaden på Tor 2 i vissa 
avseenden kan komma att kvalificera sig som byggnadsminne, men att byggnaden redan 
idag skyddas genom krav på varsamhet och därför inte behöver byggnadsminnesförklaras 
som enskild byggnad. Vidare är det av vikt att nuvarande q-märkning specificeras och tas i 
beaktande vid vidare hantering av byggnaderna då dessa har ett betydande lokalt 
kulturhistoriskt värde för förståelsen för Skövdes stadshistoria samt kan ha en särskild 
betydelse för Skövdes invånare som deltagit i Rosa Husets verksamheter. Om Länsstyrelsen 
bedömer att fastighet ska byggnadsminnesförklaras bör dessa förslag till 
skyddsbestämmelser utarbetas i samråd med Skövde kommun.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Väckt fråga om byggnadsminnesförklaring av "Rosa huset" i Skövde
Meddelande om att fråga om byggnadsminne har väckts(26114-2024-2) (GDPR-maskad)
Museets yttrande angående väckt fråga om byggnadsminnesförklaring av Rosa huset i 
Skövde
BLN § 9 Internremiss - Byggnadsminnesförklaring av "Rosa Huset" i Skövde kommun på 
fastigheten TOR 2
KFN § 9/25 Remissyttrande Byggnadsminnesförklaring av "Rosa Huset" i Skövde kommun
Västergötlands museums komplettering av yttrande över byggnadsminnesförklaring av Rosa 
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Huset
SEN § 12/25 Remissyttrande byggnadsminnesförklaring av Rosa huset i Skövde kommun

Skickas till
vastragotaland@lansstyrelsen.se Dnr: 26114-2024
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KSAU § 99/25
Val av ombud vid årsstämma 2025 - Inera AB
KS2025.0253

Behandlat av Datum Ärende
1 Kommunstyrelsens arbetsutskott 2025-05-14 99/25

Beslut
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutar föreslå kommunstyrelsen utse Carin Fhyr, 
utvecklingschef till Skövde kommuns ombud vid Inera AB:s årsstämma 2025.

Beslutsgång
Ordförande konstaterar att det finns ett förslag till beslut och finner att kommunstyrelsens 
arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen besluta enligt förvaltningens förslag.

Bakgrund
Skövde kommun har mottagit inbjudan till Inera AB:s årsstämma för 2025 som kommer att 
hållas digitalt den 11 juni 2025 klockan 10.00-11.00. 

Ineras årsstämma föregås av Ineras ägarråd som genomfördes den 28 april 2025. Ägarrådet 
fastställer ägardirektiv, styrelse, verksamhetsinriktning och rambudget inför bolagsstämman 
den 11 juni 2025. Ägarna i aktieägaravtalet förbundit sig att på bolagstämman rösta helt i 
enlighet med de beslut och val som sker vid ägarrådet. Det är därmed vid ägarrådet som 
ägarna i första hand utövar ägarstyrningen över Inera. Deltagande vid årsstämman 
genomförs genom ombud och vid årsstämman 2025 föreslås utvecklingschef Carin Fhyr 
utses till Skövde kommuns ombud.

Anmälan till årsstämman, som ägarrepresentant eller via annan aktieägare som kan sker via 
anmälningsformulär och sista anmälningsdag är den 26 maj.

Handlingar
Tjänsteutlåtande: Val av ombud vid årsstämma 2025 - Inera AB
Kallelse till Ineras årsstämma 11 juni 2025

Skickas till
Carin Fhyr, utvecklingschef
Inera AB, 
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Informationer 

Theres Sahlström (M) deltog den 25 april på intervju med forskare från Göteborgs 
universitet om omställning av fordonsindustrin.
Theres Sahlström (M) Johan Ask (S) och Torbjörn Bergman (SP) deltog den 28 april på 
stadstrafiksforum.
Theres Sahlström (M) deltog den 28 april på branschdag med besöksnäringen Skaraborg.
Theres Sahlström (M) deltog den 28 april Skaraborgs sessions.
Torbjörn Bergman (SP) och kommundirektören deltog den 29 april på möte med 
Regeringskansliet, tema totalförsvar.
Christer Winbäck (L) deltog 29 april samhällsbyggnadsfrukost.
Johan Ask (S) talade den 30 april på Aspö gårds valborgsfirande.
Theres Sahlström (M), Johan Ask (S), Torbjörn Bergman (SP) och Christer Winbäck (L) 
deltog den 7 maj på bolagsdagen.
Theres Sahlström (M) deltog den 13 maj på möte med ACCELL.

S
ig

nerat av C
iceron S

end
S

ig
n 20

25
-0

5
-18

 0
9

:5
6

:4
5



D O K U M E N T  S I G N A T U R E R

Innehållet i detta dokument är digitalt signerat.
Namn och tidpunkter visas på denna sida.
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